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> Abstract
The present study consists of both new records and literary data for 23 species of bats reported from Syria. Sixteen species 
of bats belonging to 6 families have been collected either by mist nets or recovered from owl pellets during the present study. 
Families Pteropodidae, Emballonuridae, Hipposideridae, and Molossidae are represented by a single species for each family; 
Rousettus aegyptiacus, Taphozous nudiventris, Asellia tridens, and Tadarida teniotis respectively. Family Rhinolophidae is 
represented by three species; Rhinolophus ferrumequinum, Rhinolophus hipposideros, and Rhinolophus euryale. Family 
Vespertilionidae is represented by fi ve genera (Eptesicus, Myotis, Pipistrellus, Otonycteris, and Miniopterus) and nine 
species; Eptesicus bottae, Eptesicus serotinus, Myotis myotis, Myotis blythii, Myotis emarginatus, Myotis capaccinii, 
Pipistrellus kuhlii, Otonycteris hemprichii, and Miniopterus schreibersii respectively. We also include distributional data for 
seven species which have been collected previously but have not during the present study (Rhinolophus blasii, Rhinolophus 
mehelyi, Myotis aurascens, Myotis nattereri, Pipistrellus pipistrellus, Hypsugo savii, and Plecotus macrobullaris). Thus, the 
bat fauna of Syria consists of 23 species belonging to twelve genera and six families. External and cranial measurements are 
given for most species. Notes on biology and ecology as well as distribution maps and a complete listing for all previous and 
recent records are provided for each species. Tadarida teniotis is mentioned for the fi rst time for Syria in this review. 

> Kurzfassung
Die vorliegende Studie enthält sowohl neue Beobachtungen als auch Literaturdaten von 23 Fledermausarten aus Syrien. 
16 Fledermausarten aus 6 Familien wurden entweder durch Netzfang oder in Eulengewöllen nachgewiesen. Die Familien 
Pteropodidae, Emballonuridae, Hipposideridae und Molossidae sind jeweils durch eine Art vertreten: Rousettus aegyptiacus, 
Taphozous nudiventris, Asellia tridens und Tadarida tenioti. Die Familie Rhinolophidae wird durch drei Arten representiert: 
Rhinolophus ferrumequinum, Rhinolophus hipposideros und Rhinolophus euryale. Die Familie Vespertilionidae wird 
vertreten durch fünf Gattungen (Eptesicus, Myotis, Pipistrellus, Otonycteris und Miniopterus) und neun Arten: Eptesicus 
bottae, Eptesicus serotinus, Myotis myotis, Myotis blythii, Myotis emarginatus, Myotis capaccinii, Pipistrellus kuhlii, 
Otonycteris hemprichii und Miniopterus schreibersii. Eingeschlossen sind auch Daten von sieben Arten, die während der 
vorliegenden Studie nicht nachgewiesen werden konnten (Rhinolophus blasii, Rhinolophus mehelyi, Myotis aurascens, 
Myotis nattereri, Pipistrellus pipistrellus, Hypsugo savii und Plecotus macrobullaris). So besteht die Fledermausfauna Syriens 
aus 23 Arten aus 12 Gattungen und 6 Familien. Von den meisten Arten werden äußere Messwerte und Schädelmessdaten 
mitgeteilt. Bemerkungen zur Biologie und Ökologie sowieVerbreitungskarten und eine vollständige Liste aller älteren und 
gegenwärtigen Nachweise werden von jeder Art mitgeteilt. Tadarida teniotis wird das erste Mal für Syrien in dieser Arbeit 
nachgewiesen. 
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